

2021 FIA KARTING BEST-OF: DIEGO & PABLO RODRÍGUEZ - TEAM MANAGERS - DPK RACING

14 Jan 2022



"WE STAND TOGETHER IN GOOD TIMES AND BAD". A PASSION SHARED BETWEEN BROTHERS.

Diego and Pablo Rodríguez are completely committed to training young drivers, and have become a key player in the FIA Karting paddock with their DPK Racing team, which sports the Spanish and Asturian colours so dear to their idol Fernando Alonso.

GREAT KARTING TEAMS CO-MANAGED BY TWO BROTHERS ARE NOT COMMON! CAN YOU INTRODUCE YOURSELVES?

We are Diego and Pablo Rodríguez, 32 and 30 years old respectively. Our father was very passionate about cars. He bought us our first go-kart when we were young children and we participated in competitions in Spain for a dozen years. From our teenage years, we simultaneously worked as mechanics, before creating the DPK Racing team in 2012. This has always been our goal. The desire to pass on our knowledge to young drivers and help them progress is one of our great motivations.

HOW DID YOU MANAGE TO BECOME ONE OF THE REFERENCE TEAMS IN THE FIA KARTING CHAMPIONSHIPS?

All the encounters we have made during our travels and races have helped us to grow. They have been our driving force, as well as the drivers who have trusted us at regional, national and international level. Our first

important results came in 2013 with the Spanish Championship for Guillermo Russo in Junior-KF3 and second place for Lluc Ibáñez in Cadet. Despite this, our international debut was not easy. The little money we earned in Spain was spent on helping drivers to race outside Spain, so that we could compete with the top teams as much as possible. Sometimes we got tyres from the rubbish bins for testing. We lacked the means to do things properly. Despite these difficulties, we never intended to give up. We continued to work with the illusion that one day we could become a benchmark team. We have not yet achieved all our goals, but we are proud of what we have already accomplished.

IN THE PAST, YOU HAVE DEFENDED THE FA KART COLOURS. TODAY, YOU REPRESENT THE COLOURS OF ALONSO KART. WHAT IS YOUR RELATIONSHIP WITH THE TWO-TIME FORMULA 1 WORLD CHAMPION?

We became friends with Fernando Alonso many years ago. We met when he was still participating in the major international karting events. Since then, he has been our idol. His father has always helped and advised us. It is partly thanks to them that we are where we are now. To be the team that uses his brand of kart is something we are very proud of.

HOW IS THE COLLABORATION WITH DINO CHIESA, KR MOTORSPORT AND IAME GOING?

The incredible trust they have given us since the first day of our collaboration is valuable and fruitful. We have learned a lot from them. We share information and try to help each other at all times. For the engines, we try to work internally as much as possible, but of course we have great support from Alberto and Bruno from IAME in OK and OK-Junior. Everything would be much more difficult without the help of all our technical partners.

WHAT ARE YOUR AMBITIONS? DO YOU WANT TO EXTEND YOUR INFLUENCE, INTO KZ2 FOR EXAMPLE?

Our wish is to continue our involvement in international OK and OK-Junior events, trying to get the best results possible. After 2020, we are no longer directly involved in the Spanish Championships, but we provide technical support to some teams. Regarding KZ2, this season we have been involved with Genís Cívico. It is a very demanding category where we also want to shine.

HOW ARE YOU BROTHERS GETTING ALONG?

We understand each other perfectly! We have the same ideas, the same aspirations. We stand together in good times and bad. We are very lucky to do what we love the most and to do it together. We hope to continue to learn a little bit every day, while having fun.

BEST-OF 2021 FIA KARTING : DIEGO & PABLO RODRÍGUEZ - TEAM MANAGERS - DPK RACING

« NOUS SOMMES SOLIDAIRES DANS LES BONS COMME DANS LES MAUVAIS MOMENTS ». PASSION PARTAGÉE ENTRE FRÈRES.

Très attachés à la formation des jeunes pilotes, Diego et Pablo Rodríguez sont devenus incontournables dans le paddock FIA Karting avec leur team DPK Racing aux couleurs de l'Espagne et des Asturies si chères à leur idole Fernando Alonso.

LES GRANDES ÉQUIPES DE KARTING CO-DIRIGÉES PAR DEUX FRÈRES NE SONT PAS FRÉQUENTES ! POUVEZ-VOUS VOUS PRÉSENTER ?

Nous sommes Diego et Pablo Rodríguez, âgés respectivement de 32 et 30 ans. Notre père était très

passionné par les voitures. Il nous a acheté notre premier kart alors que nous n'étions que de jeunes enfants. Nous avons participé à des compétitions en Espagne durant une douzaine d'années. Dès notre adolescence, nous avons parallèlement travaillé comme mécaniciens, avant de créer l'équipe DPK Racing en 2012. Cela a toujours été notre but. L'envie de transmettre notre savoir à des jeunes pilotes et de les faire progresser est une de nos grandes motivations.

COMMENT ÊTES-VOUS PARVENUS À FAIRE PARTIE DES ÉQUIPES DE RÉFÉRENCE DANS LES CHAMPIONNATS FIA KARTING ?

Toutes les rencontres faites au fil de nos voyages et des courses nous ont aidés à grandir. Elles ont été notre force motrice, tout comme les pilotes qui nous ont fait confiance au niveau régional, national et international. Nos premiers résultats importants ont été obtenus en 2013 avec le titre de Champion d'Espagne de Guillermo Russo en Junior-KF3 et la deuxième place de Lluc Ibáñez en Cadet. Malgré tout, nos débuts internationaux n'ont pas été faciles. Le peu d'argent que nous gagnions en Espagne était dépensé pour aider des pilotes à courir en dehors de l'Espagne, afin de nous confronter le plus régulièrement possible aux meilleurs. Nous récupérions parfois des pneumatiques dans les poubelles pour les essais. Les moyens nous manquaient pour faire les choses correctement. Malgré ces difficultés, nous n'avons jamais eu l'intention d'abandonner. Nous avons continué à travailler avec l'illusion de pouvoir devenir un jour une équipe de référence. Nous n'avons pas encore atteint tous nos objectifs, mais nous sommes fiers de ce que nous avons déjà accompli.

PAR LE PASSÉ, VOUS AVEZ DÉFENDU LES COULEURS FA KART. AUJOURD'HUI, VOUS REPRÉSENTEZ LES COULEURS D'ALONSO KART. QUELLES SONT VOS RELATIONS AVEC LE DOUBLE CHAMPION DU MONDE DE FORMULE 1 ?

Nous sommes devenus amis avec Fernando Alonso il y a de nombreuses années. Nous nous sommes rencontrés lorsqu'il participait encore aux grandes épreuves internationales de karting. Depuis, il est notre idole. Son père nous a toujours aidés et conseillés. C'est en partie grâce à eux que nous en sommes là maintenant. Être l'équipe qui utilise sa marque de kart est quelque chose dont nous sommes très fiers.

COMMENT SE PASSE LA COLLABORATION AVEC DINO CHIESA, KR MOTORSPORT ET IAME ?

La confiance incroyable qu'ils nous ont apportée depuis le premier jour de notre collaboration est précieuse et fructueuse. Nous avons beaucoup appris à leurs côtés. Nous partageons nos informations et nous essayons de nous entraider à tout moment. Pour la motorisation, nous essayons de travailler au maximum en interne, mais nous bénéficions bien sûr d'un grand soutien d'Alberto et de Bruno de la IAME en OK et OK-Junior. Tout serait beaucoup plus difficile sans l'aide de tous nos partenaires techniques.

QUELLES SONT VOS AMBITIONS ? SOUHAITEZ-VOUS ÉTENDRE VOTRE INFLUENCE, EN KZ2 PAR EXEMPLE ?

Notre souhait est de poursuivre notre implication dans les épreuves internationales de OK et OK-Junior, en essayant d'obtenir les meilleurs résultats possibles. Depuis 2020, nous ne sommes plus directement impliqués dans les Championnats espagnols, mais nous apportons un soutien technique à certaines équipes. Concernant le KZ2, nous nous sommes impliqués cette saison avec Genís Cívico. C'est une catégorie très exigeante dans laquelle nous souhaitons également briller.

ENTRE FRÈRES, COMMENT SE PASSE VOTRE COHABITATION ?

Nous nous comprenons parfaitement ! Nous avons les mêmes idées, les mêmes aspirations. Nous sommes solidaires dans les bons comme dans les mauvais moments. Nous avons beaucoup de chance de faire ce que nous aimons le plus et de le faire ensemble. Nous espérons continuer à apprendre un peu chaque jour, tout en y prenant du plaisir.

PARTNERS

